
 بي غيرت خواندن يك ملي پوش 
و تداوم مشكلات مديريتي فدراسيون

وزارتورزشاتفاقاتبسكتبالراميبيند؟
تيم ملي بسكتبال ايران چند روز ديگر به كاپ آسيا اعزام مي شود، اما بيشتر 
از آنكه نگران عملكرد بسكتباليس��ت ها در لبنان باشيم، نگران حواشي 
روزافزون تيم ملي هستيم. كاپ آس��يا 17 مرداد و با حضور 16 تيم آغاز 
مي شود و ملي پوشان كشورمان در اين تورنمنت با تيم هاي اردن، هند و 
سوريه هم گروه هستند. اين در حالي است كه اعلام اسامي نفرات دعوت 
ش��ده به اردو براي اعزام به كاپ آسيا حواشي عجيب و غريب را به همراه 
داشت؛ خط خوردن محمد حسن زاده از تيم ملي و تأكيد بر دعوت نكردن 
از صمد نيكخواه بهرامي! اين اولين بار نيست كه فدراسيون بسكتبال به 

بهانه هاي مختلف روي اسم برخي بازيكنان خط قرمز مي كشد. 
   موسيقي يا اختلاف شخصي

تيم ملي بسكتبال اخيراً با سفر به چين در تورنمنت اطلس شركت كرد. 
محمد حسن زاده كه در اردو تيم ملي را همراهي كرده بود، پس از بازگشت 
به كشورمان از جمع ملي پوشان كنار گذاشته شد. فدراسيون بسكتبال نيز 
تمام تلاشش را به كار گرفت تا خط زدن اين بازيكن را به دلايل شخصي 
ربط ده��د. در حالي كه خيل��ي زود اصل ماجرا لو رفت. گفته مي ش��ود 
حسن زاده در اردوي چين با محمدرضا مشحون، مدير تيم هاي ملي بر سر 
موضوعي بگومگو مي كند كه همين مسئله برايش گران تمام مي شود؛ خط 
خوردن از تيم ملي نتيجه اختلاف با مدير تيم هاي ملي است. اوضاع زماني 
پيچيده شد كه محمدرضا مشحون علت خط خوردن حسن زاده را گوش 
دادن به موسيقي، بي تعصبي و بي اخلاقي عنوان كرد، موضوعي كه به شدت 
از سوي ساير بازيكنان تكذيب شد. هم تيمي هاي حسن زاده در اعتراضات 
مجازي خود اين بازيكن را متعصب و توانمند ناميدند. مدير تيم هاي ملي 
روز گذشته در گفت وگويي با ورزش سه علت خط خوردن حسن زاده را 
اينگونه ش��رح داد: »خيلي نمي خواهم وارد اين مسائل حاشيه اي شوم، 
اما براي روشن ش��دن اذهان عمومي مي گويم بازيكني كه ۳ دقيقه قبل 
از مسابقه سرش در موبايلش باشد، جايي در تيم ملي ندارد. من به هيچ 
وجه لفظ بي غيرت را به كار نبردم. او از نظر فني بازيكن بسيار خوبي است 
و اميدوارم حساس��يت حضور در تيم ملي را درك كند. حتي حسن زاده 

مي تواند خودش را آماده كند و بعداً به تيم ملي برگردد.«
   وزارت ورزش كجاست؟

كاپيتان پيشين تيم ملي بسكتبال يك بار ديگر عليه فدراسيون موضع گرفت. 
صمد نيكخواه بهرامي يكي از سرشناس ترين بسكتباليست هاي ايراني است 
كه به خاطر اختلاف با محمود مشحون، رئيس بازنشسته فدراسيون بسكتبال 
از تيم ملي دور مانده. نيكخواه بهرامي در تازه ترين اظهاراتش در گفت وگو با 
ورزش۳ به انتقاد شديد از مديريت مشحون در بسكتبال ايران پرداخت: »اخيراً 
هيچ ارتباطي با فدراسيون و كادرفني تيم ملي نداشتم. شنيدم كه مشحون 
گفته بهتر از صمد نيكخواه و مهدي كامراني پيدا نمي شود، اما حرف و عمل 
اين آقايان با هم متفاوت است. هميشه گفتم باعث افتخارم است كه براي تيم 
ملي بازي كنم. به نظرم مي توانم به تيم ملي كمك كنم، اما وقتي نمي خواهند 
ديگر نمي توانم اصرار كنم. سال گذشته مي گفتند نظر سرمربي آلماني است 
كه برخي بازيكنان از جمله مرا به تيم ملي دعوت نكند، اما ديديد كه با تغيير 
س��رمربي هم اين اتفاق ادامه پيدا كرد. من همان موقع نيز مي دانستم كه 
فدراسيون خودش چنين كاري كرده، اما آقايان با صحبت هايشان به شعور 
مردم توهين كردند. شايد از قيافه من خوششان نمي آيد، چون از نظر فني كه 
قطعاً نمي توانند مرا رد كنند. كارهايي كه آقايان انجام مي دهند، به بسكتبال 
ضربه زده و نمي دانم چرا هيچ مس��ئولي در بدنه ورزش كشور با اين آقايان 
برخورد نمي كند. مگر وزارت ورزش سازوكاري براي كنترل فدراسيون ها 
ندارد؟« كاپيتان پيشين تيم ملي از حسن زاده حمايت كرد و از وزارت ورزش 
خواست تا فكري به حال بسكتبال كنند: » شنيدم محمد حسن زاده، بازيكن 
تيم ملي در اردوها موسيقي گوش داده و مسئولان تيم ملي و فدراسيون به او 
گفته اند، بي غيرت! اتفاقاً رسم است كه بازيكنان قبل از تمرين و مسابقات به 
خاطر آرامش خودشان موسيقي گوش مي كنند. اين مسائل را وزارت ورزش 
مي بيند يا خير؟ البته پيش خودم مي گويم، وقتي مرا به اين راحتي كنار زدند، 
ديگر اين بازيكنان كه راحت تر از من كنار مي روند. مطمئن باشيد كه اين 
بازيكنان و مربياني كه الان سكوت كرده اند، سر آنها هم چنين بلايي مي آيد. 
حامد حدادي، بازيكن بزرگي است و جاي شكر دارد كه او هنوز در تيم ملي 
حضور دارد، اما معتقدم براي او هم چنين اتفاقاتي را كه براي ما رقم زدند، 
تكرار مي كنند. هر بازيكني كه در تيم ملي است، روي لبه تيغ قرار دارد و اگر 
به مسئولان نگويند، چشم مي گويند نمك نشناس است. خوب است كه من 

چيزي از اين آقايان نخواستم كه الان پشت سرم اينطور صحبت مي كنند.«

مشحونتنهاتصميمگيرندهتيمملياست؟!
حواشي فدراسيون بسكتبال تمامي ندارد 
و به تازگي يكي ديگر از بازيكنان تيم ملي 
از سوي مدير تيم هاي ملي كنار گذاشته 
شده است. بايد ببينيم رضا مشحون با چه 
سمت و اختياراتي در فدراسيون بسكتبال 
عليه بازيكنان ملي پوش موضع مي گيرد. 
ش��ايد وي س��متي دارد كه ما بي اطلاع 
هس��تم، زيرا مرجع ما درباره مس��ئوليت 
اشخاص در فدراس��يون بسكتبال قوانين 
وزارت ورزش و جوانان مربوط به افراد بازنشسته و همچنين سايت اين 
فدراسيون اس��ت كه در قسمت معرفي فدراس��يون يا چارت سازماني، 
اعضاي سازمان تيم ملي اسم يا مسئوليت كسي ديده نمي شود. بنابراين 
ابتدا بايد دانست مسئوليت وي در فدراسيون چيست و حوزه اختياراتش 
تا چه اندازه است كه به راحتي از محروميت بازيكنان در تيم ملي صحبت 
مي كند. در حالي كه تصميمات شخصي در دعوت كردن يا دعوت نكردن 
نفرات به تيم ملي بس��كتبال ضربه مي زند. رضا مش��حون درباره صمد 
نيكخواه بهرامي ابتدا مي گويد مشكل شخصي با كسي ندارد، اما در ادامه 
اعتراف مي كند كه صمد به دليل مصاحبه اي كه عليه فدراسيون انجام داده 
است، دعوت نمي شود. آنچه از اين حرف ها برداشت مي شود، تصميمات 
شخصي است. رضا مشحون درباره كنارگذاشته شدن محمد حسن زاده، 
ملي پوش شيرازي بسكتبال هم پاي منافع ملي و صلاح مملكت را وسط 
كشيده و اين بازيكن را بسيار بي تعصب و بي اخلاق خوانده است. به علاوه 
اينكه مدعي شده حسن زاده رفتاري خارج از اخلاق ورزشي داشت است. 
اگر بخواهيم اين صحبت ها را بپذيريم، ابتدا بايد از او س��ؤال شود، مگر 
فدراسيون بسكتبال كميته انضباطي ندارد كه او بخواهد به اين قبيل امور 
رسيدگي كند؟ آيا وي تنها تصميم گيرنده تيم ملي است و هر چه بگويد 
بايد همان شود؟ فدراسيون ها كميته انضباطي دارند كه مرجع رسيدگي 
به بي انضباطي يا موارد اخلاقي بازيكنان و تيم ها هس��تند. اگر بازيكن 
خطاكار به كميته انضباطي فراخوانده شد و دفاعياتش قابل قبول نبود، اين 

كميته انضباطي است كه بايد در اين خصوص رأي صادر كند. 

خداحافظيناطقنوريازبوكس
ناطق نوري كه از س��ال 68 تاكنون رياست 
فدراسيون بوكس را برعهده دارد، سرانجام به 
دليل برخي مشكلات و با حكم وزير ورزش، 
وي به عنوان رئيس افتخاري اين فدراسيون 
انتخاب ش��د. نوري اما پس از ديدار با وزير 
ورزش و جوانان تأكيد كرد كه استعفا تصميم 
و درخواست خودش بوده است: » پس از ۲7 سال كار دچار خستگي شده 
بودم و فرصت زيادي براي اداره بوكس نداشتم. بايد اقدامي مي كرديم كه 
تحولي صورت بگيرد و نيروهاي جديد وارد كار شوند. ديگر خسته شده 
بودم، اما با توجه به لطفي كه وزير به من دارد، كمك مي كنم شخصي 
لايق براي اداره بوكس انتخاب شود. « ناطق نوري، رياست فدراسيون 
بوكس كشور را از زمان آغاز به كار دوباره اين فدراسيون به عهده داشته 

و تنها رئيس اين فدراسيون بعد از انقلاب بوده است. 

فريادبيفرهنگيستارهها
ماجرا، ماجراي قديمي عدم فرهنگ س��ازي و آموزش حرفه اي بودن در 
ورزش و ورزشكاران است. اتفاق تلخي كه يك شنبه در تمرين تيم واليبال 
رخ داد و سال هاست كه به صورت ريز و درشت در فوتبال اتفاق مي افتد، 
برخي مواقع در بسكتبال هم شاهدش هستيم و به طور خلاصه اينكه هر جا 
ميلياردي خرج كرديم و پول داديم ثمره اي جز اين در پي نداشت. جعفر 
كاشاني سال هاست كه در بين فوتبالي ها فرياد فرهنگ سازي سر مي دهد، 
سال هاست مي گويد ستاره هاي فوتبال بي فرهنگند و بايد راه و رسم زندگي 
و حرفه اي بودن را به آنها آموخت و حالا بايد منتظر يك كاشاني در واليبال 
بود، يكي كه دغدغه  بي فرهنگ بودن واليبالي ها را داشته باشد. واليبال 
ايران چيزي نبود كه بتوان روي آن حساب باز كرد،  اما به لطف برنامه ريزي 
درست، سري در سرها درآورد و براي خودش بين بزرگان واليبال بزرگي 
شد. بازيكناني كه تا همين دهه قبل كسي نامي از آنها نمي آورد هم در سايه 
اين رشد، ستاره شدند، بزرگ شدند، اما اين دو فقط در چارچوب زمين بود 
و نه جايي ديگر، هرچند كه آنها تصور بزرگي در تمام زمينه ها داشتند. تصور 
مي كردند و مي كنند كه چون ستاره هستند مي  توانند هر كاري دلشان 
خواست انجام دهند و كسي هم حق ندارد چيزي به آنها بگويد. فريادهاي 

غلامي در تمرين تيم ملي نشانه هاي همين بي فرهنگي بود.
توهم بزرگي كردن و ستاره بودن در اين جمع تازه به دوران رسيده، اينقدر 
زياد است كه حتي باور نمي كنند اين دوران خوش، روزي به پايان مي رسد. 
در تصورات اين بازيكنان آنها بايد هميشه باشند، چون اصولاً كسي نيست 
و پيدا نمي شود كه بتواند جاي خالي آنها را پر كند. اين قبيل ستاره ها با اين 
تفكرات وقتي با برنامه اي به نام جوانگرايي روبه رو مي شوند ناخودآگاه ماند 

حبابي تو خالي مي تركند و آن وقت است كه پوچ بودنشان ثابت مي شود.
عصبانيت، زد و خورد، بي انگيزگي و تنبلي تنها بخش كوچكي از معضلاتي 
است كه اين بازيكنان از خود به نمايش مي گذارند، فقط به خاطر اينكه ورزش 
ايران هيچ برنامه فرهنگي و تربيتي براي ستاره هايش ندارد. مهدي طارمي، 
عادل غلامي، محسن مسلمان، محمد موسوي تنها چند مهره معروف اين 
معضل وحشتناك ورزش كشور هستند، اينها كساني هستند كه جلوي 
چش��م قرار دارند والا خوب كه نگاه كنيد متوجه مي ش��ويد اوضاع از اين 
خراب تر است و ورزشي ها و ستاره ها نه اينكه در لبه پرتگاه قرار داشته باشند 

كه امروز در حال سقوط به اعماق دره بي اخلاقي و بي فرهنگي هستند.
خب گفتيم كه طبيعي است، وقتي ناگهان به عده اي بازيكن ناشناخته اينقدر 
پول و ميدان مي  دهيم كه خود را گم مي كنند، بايد هم منتظر چنين رفتارها و 
افسارگسيختگي ها باشيم، بايد هم منتظر باشيم كه اين داستان تأسف آور از 
رده باشگاهي در فوتبال به رده  ملي در واليبال برسد و به طور حتم اگر جلوي 
رشد آن گرفته نشود، چه بسا كه كار به ميادين بين المللي و آبروريزي بزرگ تر 
هم برسد. امروز ساده تري كار محروميت عادل غلامي يا برخورد چكشي با 
فوتبالي ها  و ديگر واليبالي هاست، اما حتي اگر به فرض محال چنين برخوردي 
را درست تلقي كنيم بايد براي نسل بعدي فرهنگ سازي كنيم. بايد به آنها 
بياموزيم كه اگر ميلياردي قرارداد بستند، اگر ستاره شدند و اگر به رده  هاي 
بالاي حرفه اي گري دست يافتند،  تماماً روزي به پايان خواهد رسيد و بايد 
بروند و جاي خود را به ديگران بسپارند. بايد يادشان دهيم كه هر چقدر هم 
بزرگ باشند در برابر نام ايران و تعهدي كه به نام ملي پوش به مردم دارند هيچ 

نيستند و بايد هميشه سر خم كنند نه اينكه صدايشان را بالا ببرند.

تيم ملي واليب�ال كش�ورمان در حالي براي 
مسابقات انتخابي جهان آماده مي شود كه ترك 
تمرين توس�ط عادل غلامي، پس از درگيري 
لفظي با محمد موسوي، سبب شد تا سرعتي زن 
ش�مالي ايران ب�ا تصميم كولاكووي�چ از تيم 
ملي كنار گذاشته شود و حاشيه هاي واليبال 
قبل از اعزام ب�ه اردوي تركيه به اوج برس�د. 
پ��س از نتايج ضعي��ف تيم مل��ي واليب��ال در 
ليگ جهان��ي، كولاكوويچ ش��اگردانش را آماده 
رقابت هاي انتخابي جهان مي كند، مس��ابقاتي 
كه از 19 مرداد به ميزباني كشورمان در اردبيل 
برگزار مي شود و ايران با چهار تيم ديگر آسيايي 
براي كس��ب دو س��هميه مس��ابقات قهرماني 
جهان رقابت خواه��د كرد. اردوه��اي تيم ملي 
براي شركت در اين مس��ابقات، از اواخر تير آغاز 

شده و واليباليس��ت ها طبق برنامه تنظيم شده 
فدراسيون، قبل از رفتن به اردبيل، امروز به تركيه 
مي روند تا با ب��ازي تداركاتي ب��ا ترك ها، آماده 
مسابقات انتخابي جهان شوند. با اين حال آخرين 
تمرين واليبال قبل از پرواز به تركيه با حاش��يه 
همراه بود و خبرساز شد. در اواخر اين تمرين كه 
با حضور اصحاب رسانه برگزار مي شد، سيد محمد 
موس��وي و عادل غلامي وارد مش��اجره شديد 
لفظي شدند كه منجر به تذكر ايگور كولاكوويچ 
به هر دو بازيكن شد، با اين حال عادل غلامي در 
حركتي بي سابقه در تمرينات تيم ملي واليبال 
در سال هاي اخير بدون توجه به تذكر سرمربي، 

لباس خود را عوض كرد و از اردو بيرون رفت. 
 اصرارهاي خوش خبر، سرپرست تيم ملي واليبال 
هم چاره ساز نشد تا سرعتي زن تيم ملي با عصبانيت 

سالن را ترك كند، اتفاقي كه اخم هاي كولاكوويچ را 
به همراه داشت تا همه در انتظار واكنش اين مربي 
به ترك تمرين از سوي غلامي باشند، به خصوص 
كه كولاكوويچ يكي از مربياني اس��ت كه قوانين 
سخت گيرانه اي را در تمرينات دارد و همان طور كه 
سرپرست تيم ملي واليبال پيش بيني كرد، جريمه 

سنگيني در انتظار غلامي خواهد بود. 
   اخراج غلامي، تاوان ترك اردو بود

س��رانجام قبل از ظهر ديروز بود كه سايت رسمي 
فدراس��يون واليبال در خبري از اخ��راج غلامي 
از تيم ملي خبر داد. بنا به نوش��ته سايت رسمي 
فدراسيون واليبال؛ كادر فني تيم ملي واليبال ايران 
شب گذشته در نشست فوق العاده به اين موضوع 
رس��يدگي كرد و صبح نيز مجدداً در جلسه اي به 
بررسي اين موضوع پرداخت و نهايتاً تصميم به كنار 

گذاشتن عادل غلامي از تركيب تيم ملي واليبال 
گرفت و در اطلاعيه اي اعلام كرد: »  احترام از اركان 
اساسي هر تيم در رسيدن به موفقيت است و تحت 
هر شرايطي اين اركان بدون هيچ ملاحظه كاري 
بايد حفظ شوند. تمرينات تيم ملي واليبال تاكنون 
با نظم پيگيري شده است. بازيكنان در اين مدت به 
طور كامل و به دور از هيچ حاشيه اي در اختيار تيم 
و كادر فني بودند. ترك تمرين از سوي عادل غلامي 
به دليل نداشتن كنترل رفتار در شرايط بحراني از 
سوي اين بازيكن انجام شده است و به رغم وجود 
حسن سابقه و نظم و خوش رفتاري اين بازيكن در 
طول تمرينات، از ديد كادر فني و به ويژه شخص 
ايگور كولاكوويچ اين رفتار عادل غلامي يك اشتباه 
بزرگ و نابخشودني است. عادل غلامي به رغم اينكه 
تاكنون حاشيه اي نداشته است و هميشه به موقع 
در تمرينات و اردو شركت كرده است، اما به علت 
مرتكب شدن اين خطاي بزرگ از تيم ملي واليبال 

كنار گذاشته مي شود.«
   در شأن يك ملي پوش نبود

 كولاكوويچ پ��س از اطلاعيه فدراس��يون، درباره 
تصميم به كنار گذاش��تن عادل غلامي، رفتار اين 
بازيكن را در شأن يك ملي پوش ندانست: »اين رفتار 
در حد يك بازيكن در رده ملي نيست. از رفتار وي 
اينگونه تعبير مي شود كه وي قصد بازي در تيم ملي 
را ندارد. در واقع غلامي خودش تيم ملي را ترك كرد. 
رفتار غلامي بسيار اشتباه بود. من به او به عنوان يك 
انسان و يك بازيكن احترام مي گذارم، اما قبل از هر 
چيز براي تيم ملي ايران و زندگي كاري خود در ايران 

احترام قائلم. اينجا تيم ملي واليبال ايران است.«
سرپرست تيم ملي واليبال هم درباره اين تصميم 
ديروز به سايت رسمي فدراسيون واليبال گفت: » در 
نشست تصميم گيري براي رسيدگي به تخلف عادل 
غلامي، كولاكوويچ تأكيد كرد كه اين بي نظمي قابل 
بخشش نيست و براي تداوم نظم و انضباط در تيم 
ملي واليبال بايد برخورد جدي با اين بازيكن شود.«
    جوانگرايي در واليبال سرعت مي گيرد

همچني��ن كولاكوويچ پس از برخورد ش��ديد با 
غلامي از آغ��از روند جوانگراي��ي در تركيب تيم 
ملي واليبال خبر داده است: »به زودي جوانگرايي 
بيشتري در تيم ملي انجام مي شود و روي خيلي از 
جوانان حساب كرده ام. تصميم دارم در مسابقات 
جام قهرمانان بزرگ جهان ك��ه آذرماه در ژاپن 
برگزار مي شود، از بازيكنان جوان تري كه در رده 
اميد، جوانان و نوجوانان بازي مي كنند استفاده 
كنم و به همه نش��ان دهم كه توانايي و پتانسيل 

جوانان واليبال ايران تا چه اندازه بالاست. « 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

كاپشنهمنداشتيمچهبرسدبهآپشن
مايلي كهن، پيشكسوت فوتبال در تازه ترين 
مصاحبه خود با انتقاد از فدراسيون فوتبال 
و بازيكنان مي گويد: »زماني كه مايلي كهن، 
ليسانسه تربيت بدني سال 56 با 14سال 
سابقه حضور در پرسپوليس، سرمربي تيم 
ملي شد همه تعجب كرده و او را كوبيدند، 
اما وقتي ساكت، راننده رئيس هيئت فوتبال اصفهان كه نمي دانم با 
چه رويي رزومه خود را با من مقايسه مي كند، دبير كل فدراسيون 
مي شود، حقش بود. همه چيز تغيير كرد. زمان ما كاپشن هم نداشتيم 
چه برسد به آپشن. چرا بايد نرخ ها اين قدر بالا و پايين شود؟ چون 
مديران ما مديران هزينه هستند. بازيكن نبايد در مورد مسائل مالي 
حرف بزند، تا ديروز آقايان را كس��ي نمي شناخت و با دوچرخه اين 

طرف آن طرف مي رفتند، امروز اما هركدام يك ماشين دارند.«

بهشدتمراقبزانويمهستم
بهداد س��ليمي، قهرم��ان وزنه برداري 
المپيك لندن اميدوار است در مسابقات 
جهاني ناكامي المپيك ريو را جبران كند، 
اما اين درحاليس��ت كه هنوز نمي داند 
مصدوميت، اجازه حضور در اين رقابت ها 
را به او مي دهد يا نه: »در روزهاي پاياني 
مرحله نخست اردوي تيم ملي وزنه برداري تمرينات خوبي را پشت 
سر مي گذارم و كم و بيش به آمادگي نسبي هم رسيدم. وضعيت 
زانويم نيز خدا را شكر بد نيست، اما به شدت مراقبت مي كنم كه 
اذيت نكند، ولي با وجود تلاش��ي كه مي كنم، به صورت قطعي 
نمي توان گفت به مسابقات جهاني مي رسم يا نه. زمان از دست 
رفته را نمي توان برگرداند، اما همه سعي خود را براي جبران زمان 

از دست رفته و رسيدن به شرايط آيده ال مي كنم.«

پرسپوليسعناوينبرتررادروكرد
يك شنبه شب و طي برگزاري مراسمي برترين هاي فوتبال ايران شامل 
برترين هاي ليگ فوتبال آقايان، ليگ بانوان، فوتبال ساحلي آقايان و بانوان 
معرفي و تقدير شدند. در بخش برترين هاي ليگ برتر، جايزه آقاي گل و 
بهترين بازيكن ليگ به مهدي طارمي از تيم پرسپوليس رسيد، بهترين 
تيم پرسپوليس ش��د، برترين س��رمربي هم به برانكو ايوانكوويچ از تيم 
پرسپوليس رسيد، اميد ابراهيمي از تيم استقلال بهترين هافبك شد، جايزه 
بهترين پاسور به ايمان مبعلي از تيم نفت اهدا شد، جايزه بهترين مدافع 
به سيدجلال حسيني از تيم پرسپوليس تعلق گرفت، برترين دروازه بان 
به عليرضا بيرانوند از تيم پرسپوليس رسيد، اميد نورافكن از تيم استقلال 
پديده ليگ شد، جايزه بازيكن اخلاق و برترين تيم اخلاق به محمدرضا 
پورمحمد از تيم صنعت نفت آبادان و تيم ذوب آهن تعلق گرفت، برترين 

داور علي رضا فغاني و برترين كمك داور رضا سخندان شدند. 
-------------------------------------------------------------
اوكتاويودوبارهسرمربيفوتبالساحليايرانشد

با تصميم كميته فني و توسعه فوتسال و فوتبال ساحلي، اوكتاويو سرمربي 
پيشين تيم ملي فوتبال ساحلي كه به همراه اين تيم توانست براي اولين بار 
قهرمان آسيا و رقابت هاي بين قاره  اي شود، بعد از دو سال دوري بار ديگر هدايت 
اين تيم را برعهده گرفت. اوكتاويو دو سال قبل به دليل مسائل مالي از فدراسيون 
فوتبال جدا شده بود. مي توان عنوان معمار فوتبال ساحلي ايران را به اين مربي 
برزيلي داد. اين مربي برزيلي سابقه زيادي هم در دنياي فوتبال دارد. اوكتاويو در 

كادر فني تيم فوتبال برزيل در جام جهاني 1998 فرانسه حضور داشت. 
-------------------------------------------------------------
فوتباليهاازپروفسورسميعيبيشترپولميگيرند!

پيشكسوت تيم پرسپوليس با انتقاد از رفتار دو بازيكن پرسپوليس گفت كه 
آنها نبايد با برخي جملات تيم را وارد چالش كنند. مرتضي فنوني زاده در 
خصوص اينكه مهدي طارمي و محسن مسلمان گفته اند كه بهترين بازيكن 
پرسپوليس هستند، اما مبلغ قراردادشان پايين است، به خبرگزاري تسنيم 
گفت: » اگر بهترين بازيكن هستند، پس وظيفه شان است كه براي پرسپوليس 
بهترين بازي ها را انجام دهند. وقتي بيشتر از پرفسور سميعي دريافتي دارند، 
بايد هم پاسخگوي هواداران باشند!« فنوني زاده درباره آپشن هاي قراردادها 
هم گفت: »مهدي مهدوي كيا تعريف مي كرد كه در آلمان پاس گل بيشتر 
از زدن گل پاداش دارد، چون ارزش آن را بيشتر مي دانند. محسن مسلمان و 
سروش رفيعي سال گذشته تأثيرگذار بودند و عملكرد خوبي داشتند. شايد 
در قرارداد يك مربي براي قهرماني در ليگ يا آس��يا بندهايي بگذارند، اما 
براي بازيكنان كه نبايد آپشن بگذارند. بازيكن وظيفه دارد در پرسپوليس و 
استقلال بهترين بازي هايش را انجام دهد. بهتر است بازيكنان پرسپوليس در 

مورد اينكه پول شان كم است، صحبتي نكنند.«

شيوا نوروزي

فريدون حسن

اخراج عادل غلامي از تيم ملي واليبال پس از درگيري با موسوي و ترك تمرين

كولاكوويچ:نميشدغلاميرابخشيد

ازبسيجبهتيممليرسيدم
رقابت هاي فوتس��ال جام ش��هداي دانش آم��وز با قهرماني تيم س��پاه 
سيدالشهداي استان تهران به پايان رسيد. نوجوانان فوتساليست اما در 
شب آخر يك مهمان ويژه داش��تند. وحيد شمسايي، كاپيتان پرافتخار 
فوتسال ايران، آقاي گل دنيا  در جمع دانش آموزان  گفت: »از قديم عاشق 
مسابقات بسيج بودم، اصلًا از همين رقابت ها بود كه به تيم ملي رسيدم. 
اميدوارم در آينده هم اين چهره هاي نوجوان به بالاترين افتخارات دست 
پيدا كنند و نام ايران را در جهان بلندآوازه كنند. بسيج باعث پيشرفت من 
شد. خوش��حالم كه مي توانم بگويم در جمع كساني هستم كه در آينده 

به طور حتم باعث افتخار و سربلندي كشورمان خواهند شد.«

افشين رضاپور

كارشناس بسكتبال

سعيد احمديان
   گزارش

تيم ملي واليبال زير ۲۳ سال ايران در مسابقات قهرماني بزرگسالان مردان 
آسيا با شكست مقابل تيم ملي اندونزي از رسيدن به نيمه نهايي بازماند. 
ششمين روز رقابت هاي واليبال قهرماني مردان آسيا در حالي سپري شد 
كه تيم ملي اميد ايران در ديداري حساس و سرنوشت ساز در يك چهارم 
نهايي با شكست سه بر دو از راهيابي به نيمه نهايي اين مسابقات بازماند. 
باختي كه شاگردان سيچلو خود آن را نتيجه دست كم گرفتن حريف 
مي دانند، اما سرمربي تيم اميد مسئوليت آن را به گردن مي گيرد: » از همان 

ابتدا گفته بودم، براى كسب تجربه و يادگيرى به اين مسابقات آمديم. تيم 
من شش ماه هر روز صبح و بعدازظهر تمرين كرد، ولي آماده رفتن به فينال 
اين مسابقات نبود. اگر كسي قرار است انتقادي بكند، اين نقدها به من وارد 
است. « سيچلو در حالي از شاگردانش دفاع مي كند كه بسياري از آنها خود 
تأكيد دارند دست كم گرفتن حريف دليل اصلي اين باخت بود. اميدهاي 
ايران، اما روز گذشته استراليا را با نتيجه سه بر دو شكست دادند و امروز 

براي كسب عنوان پنجمي به مصاف چين مي روند. 

اندونزيمانعفيناليستشدنشاگردانسيچلوشد

ديگرنميتوانيمدربين4تيمباشيم
تيم فوتسال گيتي پسند، نماينده فوتسال ايران با شكست سه بر دو 
مقابل تايلند در فينال جام باشگاهي آسيا برسكوي دوم ايستاد. با اين 
وجود اما قائم مقام اين باشگاه تأكيد مي كند، در دوره بعدي هر تيمي 
نماينده ايران باشد به نيمه نهايي هم نمي رسد: »زنگ خطر فوتسال 
سال گذشته كه تأسيسات دريايي با وحيد شمسايي به نيمه نهايي 
راه نيافت زده شد. ما خوش شانس بوديم به ديدار پاياني راه يافتيم، اما 
نبايد به اين موفقيت دلخوش باشيم؛ چراكه اگر روندمان در فوتسال 

همين طور باشد، ديگر نمي توانيم در بين  چهارتيم باشيم.«

انتظارحمايتداريم
حميده عباسعلي، دارنده نشان نقره بازي هاي جهاني ورلدگيمز با 
انتقاد از كمبود امكانات اين رشته مي گويد: » ما خانه كاراته نداريم 
و اين خيلي براي اين رشته المپيكي بد است. براي برگزاري اردوها 
خانه به دوش هستيم، بايد مسير ما هموار شود و ما بتوانيم در المپيك 
نتيجه بگيريم. به هر حال نبودن يك جاي م��داوم براي برگزاري 
اردوهاي تيم ملي از لحاظ رواني ما را درگير مي كند. اگر همه شرايط 
مهيا شود انگيزه كاراته كاها دو چندان مي شود و قطعاً مسير ما براي 

رسيدن به المپيك هموارتر مي شود.«

بياطلاعيرئيسازاستعفايسرمربي
سعيد احمدوند كه چند س��الي هدايت تيم   ملي تنيس ايران را بر 
عهده داشت در آس��تانه بازي هاي داخل سالن آسيا از سمت خود 
كناره گيري كرد و در خصوص علت استعفايش گفت: »هر كسي صبر 
و تحملي دارد و احساس مي كنم كه ديگر آن ظرفيت قبلي را ندارم و 
دو روز قبل استعفايم را دادم.«  اين در حالي است كه مجيد شايسته، 
رئيس فدراسيون تنيس د ر اين خصوص ابراز بي اطلاعي مي كند: » تا 
اين لحظه استعفايي نديده ام و چيزي هم نشنيده ام. احمدوند تيم را 

به گروه دو ديويس كاپ برده و مربي خوبي است.«

نخستينمدالجهانيكامپوندبرگردنعبادي
مسابقات جهاني تيراندازي با كمان لهستان در حالي به پايان رسيد كه اسماعيل عبادي 

با كسب نقره، براي اولين بار در تاريخ تيراندازي با كمان، ايران در بازي هاي جهاني 
كامپوند صاحب مدال ش��د. عبادي كه در مرحله مقدماتي با 707 امتياز در جايگاه 
هفتم قرار گرفته بود،  بعد از استراحتي كه در مرحله حذفي با آن مواجه شده بود،  در 
يك هشتم نهايي برابر كمانداري از السالوادور با نتيجه 150 بر 148 به برتري رسيد 
و سپس نماينده هلند را در يك چهارم نهايي با نتيجه 147 بر 146 از سد راه برداشت 

و به نيمه نهايي راه يافت و راهي ديدار نيمه نهايي شد. عبادي در نيمه نهايي 
نيز كماندار كرواسي را در تير طلايي شكست داد و فيناليست شد، اما 
در اين مرحله 146 بر 14۲ به نماين��ده دانمارك، نفر اول جهان 
شكس��ت خورد و به نقره بس��نده كرد. پس از كسب نقره اين 
رقابت ها عبادي در رنكينگ جهاني با چهار پله صعود در رده 
سوم قرار گرفت. كماندار ايران بعد از كسب نقره جهاني گفت: 
»بهترين كمانداران جهان در اين رقابت ها حضور داشتند 
و همه نيز به دنبال مدال بودند، اما من براي كسب مدال به 

اين مسابقات آمدم و مي دانستم روي سكو قرار مي گيرم و 
خوشحالم به نقره اين مسابقات دست پيدا كردم.«

باختبهايرانعاديشده!
موفقيت تيم ملي شمشيربازي ايران و در رأس آن علي پاكدامن در مسابقات جهاني آلمان، بار 

ديگر توجه دنيا را به شمشيربازان ايران جلب كرد. كسب جايگاه هشتمي و چهارمي در بخش 
انفرادي و تيمي مسابقات شمشيربازي قهرماني جهان در آلمان حاصل عملكرد خوب موفقيت 
پاكدامن در اين رقابت ها، صعود قابل توجه او در رنكينگ جهاني و رسيدن به جايگاه پانزدهم 
جهان را به دنبال داشت. تيم ايران كه در اين رقابت ها مدعياني همچون فرانسه، روماني و 

انگليس را از سد راه برداشت، مي توانست حتي به مدال جهاني نيز دست يابد، اگر 
رقابت هاي تيمي سوم مشترك داش��ت. با اين وجود موفقيت ايران اعتراف 

جالب سرمربي امريكا را به دنبال داشت. ايران در دوره گذشته مسابقات 
جهاني كه سه ماه قبل از المپيك ريو برگزار ش��د، امريكا را كه تيم اول 
جهان بود، شكست داد و در نهايت هم صاحب جايگاه چهارمي شد. 

مربي امريكا كه بعد از شكست برابر ايران در دوره گذشته مسابقات 
جهاني خيلي تحت فشار قرار گرفته بود، شكست برابر ايران را يك 
امر عادي خواند وگفت: » شكست مقابل ايران ديگر براي همه دنيا 
قابل پيش بيني و حتي عادي شده است چون همه مي دانند در 

مصاف با ايران 70، 80 درصد احتمال باخت وجود دارد. حالا قدرت 
ايران براي جهان ثابت شده و ديگر باخت مقابل ايران عادي است.«

دنيا حيدري
  منهاي فوتبال


